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Beszámoló 

a 2019-es év tevékenységéről 

 

   A beszámolóm elején el szeretném mondani, hogy a 2019-es évben a ,,Presbiteri 

Szolgálatért” díjat Tóth András a Szaniszlói Református Egyházközség volt presbitere, 

főgondnoka kapta. Azért szerettem volna ezzel kezdeni a beszámolómat, mert a 2019-es 

évben ez volt az első alkalom amivel a Presbiteri Szövetség munkája elkezdődött. 

    Ami az elmúlt év tevékenységét illeti, el szeretném mondani, hogy presbitereink részt 

vettek különböző alkalmakon, amelyeket a kerület szervezett és amelyek a mi 

egyházmegyénkben kerültek megrendezésre. 

      Részt vettünk a kerület által szervezett presbiterképzésen, amelyet dr. Papp György 

egyetemi adjunktus tartott, aminek témája a II. Helvét Hitvallás és a Heidelbergi Káté volt. 

Jómagam is részt vettem különböző alkalmakon, de most inkább szeretnék kitérni azokra az 

alkalmakra, melyek a mi egyházmegyénkben kerültek megrendezésre. 

      Nagy örömömre szolgál, hogy beszámolhatok arról, hogy végre a mi egyházmegyénkben 

is sikerült beindítani a kisrégiós képzést, igaz, hogy csak a Krasznától keletre eső 

egyházközségekben, de ennek is örülünk és remélem, hogy a Jóisten segítségével és 

természetesen a lelkészek segítségével sikerül kiterjeszteni az egész egyházmegyére. 

    Az elmúlt évben két alkalommal sikerült megszervezni a képzést, hogy minek nem lehetett 

többször, erre most nem szeretnék kitérni. 

    Az előadások központi témája a Biblia volt és ezen belől a Jelenések könyve. Úgy érzem, 

nekünk, úgymond világi embereknek, talán ez az a rész, amit a legnehezebb megérteni és 

ezért nehezen is tudjuk elfogadni a benne levő kijelentéseket. 

     Felosztottuk a Jelenések könyvét az egyházközségek lelkipásztorai közt és minden 

alkalommal a lelkész a rá eső részt felolvasta, magyarázta és a végén természetesen 

megbeszéltük, megvitattuk. Remélem, hogy a résztvevő presbitereknek ezáltal sikerült jobban 

megérteniük ezt a bibliai részt és  talán egy kicsit bölcsebben és lélekben gazdagabban 

térhettek haza. 



  Az őszi nagykonferenciára 2019 szeptember 23.-án került sor az ákosi egyházközség 

gyülekezeti termében. 

     A konferencia központi témája ,,Egyházszervezés a XXI. században és a presbiteri 

felelőség elmélyítése”. 

     A konferencia nyitó áhítattal kezdődött nt. Dobai Zoltán házigazda lelkipásztor 

tolmácsolásában, majd ezt követte az előadás amit Nagy-Baló Csaba a Sárospataki 

Református Kolégium Gimnáziumának, Általános Iskolájának és Diákotthonának 

Intézményvezetője tartott. 

   A nyitó áhítat során a lelkipásztor a szelídségről beszélt, Jézust emelte ki példaként. Egy 

gondolatot szeretnék idézni a prédikációból amikor is elmondta, hogy ,,A szelíd ember 

tisztában van az erejével, viszont engedi, hogy életét Isten irányítsa”. 

    Az előadáson Nagy-Baló Csabának sikerült lekötnie a jelenlévők figyelmét, meglátszott 

rajta, hogy hatalmas bölcsességgel és előadáskészséggel rendelkezik, amihez párosult a kellő 

szerénység. 

   Az előadásban rámutatott, hogy az aktív egyházi élet működéséhez nagyon fontos, hogy a 

lelkipásztor mellett olyan presbiterek és gyülekezeti tagok álljanak, akik a munka egy részét 

leveszik a lelkész vállaról. Az előadó a keresztyénség kezdeti korától napjainkig vezette végig 

a presbiteri szolgálat múltját és jelenét. 

      Ez a találkozó is, úgy mint az előbbiek, szeretetvendégséggel és tartalmas beszélgetéssel 

ért véget. 

   Ezúton is szeretnék köszönetet mondani  az előadóknak és a házigazdáknak, valamint 

azoknak a lelkészeknek, akik segítették a presbiteri szövetség munkáját. Isten áldja meg őket 

gazdagon! 

 

                                Isten áldását kérem a Presbiteri Szövetség további munkájára! 

 

                                                    Tisztelettel: Almási Csaba – N. E. P.Sz. elnöke  

   

    

 


